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Krátce

Úklid po bouři
� Ještě zhruba měsíc zabere úklid 

po bouři, která se na konci června 
prohnala Jihlavou. Nejvíce zasaženou 
oblastí byla podle dobrovolných hasi-
čů ulice U Boroviny, kde bylo několik 
vyvrácených stromů, polámané slou-
py veřejného osvětlení a strhané dráty 
elektrického vedení.

Část Heulosu uzavřena
� Od pondělí 26. července zača-

ly stavební práce v lesoparku Malý 
Heulos podél řeky Jihlávky vedle zoo-
logické zahrady. Opravovat se bude 
především opěrná zeď a také insta-
lovat odvodnění. Cesta kvůli tomu 
bude uzavřena. Město předpokládá, 
že stavební práce potrvají asi 3 měsí-
ce, skončit by tak měly v průběhu říj-
na. Pro chodce i cyklisty jsou připra-
veny náhradní trasy, které se dají najít 
na stránkách města Jihlava.

Rekonstrukce „kruháče“ 
u Rozkvětu

� Dne 12. července se rozběhly prá-
ce na rekonstrukci trolejí nad okružní 
křižovatkou ulic Havlíčkova a Pražská 
a přilehlých částí trolejového vedení. 
Výsledkem bude nová okružní kři-
žovatka. Realizace nových trolejí do 
Bedřichova umožní nasazení trolej-
busů na spojení Březinek s obchod-
ní a relaxační zónou podél ulice R. 
Havelky a vedení nové trolejbusové 
linky z Bedřichova k poliklinice a na 
Masarykovo náměstí. Po dobu cca 2 
měsíců budou na lince A, E a částeč-
ně D a F nasazeny autobusy náhradní 
přepravy. Jízdní řády těchto linek se 
nemění.

Strážníci zadrželi hledané 
osoby

� První zadrženou celostátně hle-
danou osobou byl uprchlík z výchov-
ného ústavu, ze kterého chlapec utíká 
opakovaně. Později se hlídkám poda-
řilo zadržet dva muže, kteří se vyhý-
bali nástupu do výkonu trestu. V noci 
10. července pak strážníci zadrželi 
čtveřici opilých cizinců, kteří ničili 
sportovní vybavení v areálu Českého 
mlýna. Dvojice zadržených musela 
být umístěna k vystřízlivění na proti-
alkoholní záchytnou stanici.

 
Děti ze speciální školy 
vyhrály cenu

� ZŠ speciální a Praktická škola se 
zapojila do 49. ročníku mezinárod-
ní výtvarné soutěže Lidice. Tématem 
bylo „Robot a umělá inteligence“.

Za kolekci obrazů, kterou si lze pro-
hlédnout ve fotogalerii níže, získa-
li žáci ZŠ speciální  a Praktické školy 
Jihlava na mezinárodní dětské výtvar-
né výstavě Lidice medaili.

Cedulemi proti černým 
skládkám

� Odpadky a pytle poházené vedle 
podzemních kontejnerů jsou velkým 
problémem. Město proto umístilo 
vedle nich cedule, kde se lidé dozvě-
dí, co do nich mohou, nebo nemohou 
vhodit. Vedení města se snaží také 
o osvětu, aby lidé pochopili, že dát 
odpad vedle kontejneru je zakládání 
černé skládky a hrozí za něj pokuta až 
do výše 50.000 korun.  -vd,tz-

Jihlavské veřejné toalety jsou 
již několik let předmětem dis-
kuzí. Ani ne snad kvůli čisto-
tě a hygieně, tam problém při 
jejich návštěvě není, ale kvůli 
špatné dostupnosti.

Veronika Dawidowicz �

Na Masarykově náměstí to posled-
ní dobou žije. Přes léto se zde koná 
akce Léto s gustem, kde si lidé 
mohou například zacvičit, poslech-
nout hudbu nebo se jen tak potkat 
s přáteli, dát si kávu či sklenku vína a 
u toho si zahrát třeba pétanque nebo 
ruské kuželky. 

Během hezkého odpoledne se 
však může stát, že si budete muset 
„odskočit“.

Veřejné záchodky se nachází v dol-
ní části náměstí, hned vedle restaura-
ce s rychlým občerstvením. 

Návštěvnost toalet se podle infor-
mací SMJ pohybuje kolem 120-150 
lidí za den. Vstup je přes turnikety a 
cena je jednotná 5 korun na malou i 
velkou potřebu. 

Zdálo by se, že tato lokace v centru 
je pro tento účel ideální, což by asi 
opravdu byla, kdyby se toalety nena-
cházely „pod zemí“.

K záchodům nevede jiná cesta než 
po strmých dlouhých schodech, což 
je nepraktické nejen pro lidi s ome-
zenou pohyblivostí, ale například 
také pro maminky s kočárky.

Jak si asi dojde takový rodič na 
záchod? Vyndá dítě, kočárek nechá 
zaparkovaný před McDonaldem 
a bude doufat, že až se vrátí, bude 
pořád stát na svém místě? Mimino 
v kočárku si asi neriskne nechat stát 
někde bez dozoru žádný rodič. 

Starší lidé o berli nebo lidé s handi-
capem také musí svou potřebu vyko-
nat někde jinde. 

S tím, že jihlavské veřejné záchod-
ky jsou dlouholetým problémem, 
se ztotožňuje i tiskový mluvčí SMJ 
Martin Málek. Ten tvrdí, že je složité 
najít nové prostory, které by byly 
blízko centra a nenarušovaly okolí. 
V minulosti již prý několik pokusů o 
vybudování nových veřejných toalet 
bylo, ale žádný nevyšel. 

SMJ jsou na veřejných toaletách v 
nájmu. „Majitelé, kteří vlastní obchod-
ní dům Prior a také veřejné toalety, 
jsou z Prahy, a provoz toalet není jejich 
prioritou, takže do nich nehodlají 
investovat,“ řekl Jihlavským novinám 
Málek a dodal, že životnost a přede-
vším umístění záchodů v podzemí je 
už za hranou. 

Další variantou by mohla být výše 
zmíněná restaurace McDonald´s, ale 
ani zde není přístup bezbariérový. 

Poslední možností tedy je zaběh-
nout do jedné z místních kaváren 
či restaurací a doufat, že se obsluha 
smiluje a pustí vás u nich na toale-
tu. Jenže když by se jim tam takhle 
protočilo denně sto lidí, asi by zase 
nedělali nic jiného, než kontrolovali 
čistotu toalet.

Navíc pro zákazníky, kteří si přišli 
v klidu posedět na kávu či oběd, by 
asi taky nebylo příjemné, kdyby zde 
neustále proudily zástupy lidí a čeka-

Veřejné záchodky nejsou 
dostupné úplně pro všechny

li frontu na WC.
„Ti více ´odvážní´ si odskočí do par-

ku nebo do příjezdových ramp, které 
vedou k obchoďáku na Masarykově 
náměstí, což tedy zrovna není ideál-
ní, ať už z hygienických či estetických 
důvodů,“ popisuje Málek další, ne 
zrovna vhodné, řešení situace s WC.

Provozní doba toalet je do 18 
hodin, což je podle Martina Mál-
ka dostačující. Pokud se ale konají 
nějaké velké kulturní akce, mohou 
si pořadatelé zažádat o prodloužení 
provozní doby. Například na oslavy 
svátku sv. Martina byly toalety ote-
vřené až do půlnoci. 

„Většinou si pořadatelé ještě zajiš-
tují mobilní chemické záchody, aby je 
mohli umístit co nejblíže k akci a byla 
zaručená i jejich dostatečná kapacita,“ 
vysvětluje Málek.

Záchody také využívají trhovci, 
kteří prodávají svůj sortiment na 
trzích na náměstí.

„Řešením opravdu bude až výstav-
ba nových záchodů v majetku měs-
ta. Dočasným zmírněním problému 
by mělo být zajištění kontejnerových 
WC na 10 let ze strany města,“ říká na 
závěr Málek. S kontejnerovým WC 
se však počítá až v příštím roce. 

VeŘejné toalety se nachází vedle restaurace McDonald´s v Prioru… pod zemí.

SChoDy jsou velkou překážkou a lidé s horší pohyblivostí nebo maminky s 
kočárky se tak možná ani na WC nedostanou.

jeDno se jihlavským veřejným záchodkům upřít nemůže – jsou udržovány v čis-
totě a stojí pouze 5 Kč.


